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Toelichting vragensteller

Op 1 oktober 2024 heeft de Omgevingsdienst Haaglanden in opdracht van Gedeputeerde Staten van Zuid-

Holland een Beschikking Wet Natuurbescherming, beheer en schadebestrijding, afgegeven om de gehele

damhertenpopulatie in de Hoekschewaard te doden. 1Naar aanleiding hiervan legt de Partij voor de Dieren

de volgende vragen aan u voor.

1. Welke maatregelen zijn getroffen om schade aan gewassen door damherten in de Hoeksche Waard

te voorkomen?

2. Tot welke resultaten hebben deze maatregelen geleid? 

3. Waarom is de taxatie van de schade niet conform het protocol van BIJ12 gebeurd? 

4. Kunt u onderbouwd aangeven waarom deze taxaties dan wel betrouwbaar worden geacht? 

5. Welke maatregelen zijn getroffen om aanrijdingen met damherten in de Hoeksche Waard te

voorkomen? 

6. Tot welke resultaten hebben deze maatregelen geleid? 

7. Waarom is dit voor het college voldoende aanleiding om een gehele populatie damherten te doden?

Kunt u dit goed onderbouwd nader toelichten? 

8. Hoeveel aanrijdingen hebben de afgelopen vijf jaar waar plaatsgevonden met damherten in de

Hoeksche Waard en tot welke schade of hoeveel gewonden heeft dit geleid? 

9. Waarom is dit voor het college voldoende aanleiding om een gehele populatie damherten te doden?

Kunt u dit goed onderbouwd nader toelichten? 

                                                                

1https://pzh.notubiz.nl/document/14617386/1/Definitieve+beschikking+opdracht+damherten+Hoeksche+Waard?connection_type

=16&connection_id=977564

https://pzh.notubiz.nl/document/14617386/1/Definitieve+beschikking+opdracht+damherten+Hoeksche+Waard?connection_type=16&connection_id=977564
https://pzh.notubiz.nl/document/14617386/1/Definitieve+beschikking+opdracht+damherten+Hoeksche+Waard?connection_type=16&connection_id=977564
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Antwoord op de vragen 1 tot en met  9

Aangezien 24 oktober j.l. het besluit door Fauna4Life en Animal Rights is aangevochten bij de rechter

kunnen wij om onze rechtspositie niet te schaden op de meeste vragen niet inhoudelijk antwoord geven.

Echter op de meeste vragen kunt u het antwoord vinden in de aan u toegestuurde brief op 23 januari 2024

met kenmerk (PZH-2023-845540284) en het bijgevoegde besluit van Omgevingsdienst Haaglanden.

10. Wat vindt het college van de vele protesten en maatschappelijke weerstand tegen het doden van de

gehele damhertenpopulatie in de Hoeksche Waard en hoe gaat het college hiermee om? 

Antwoord

In een provincie waar veel mensen en dieren samenleven, is het continu zoeken naar balans. Om deze

balans te behouden, moet er soms worden ingegrepen. Als provincie hebben wij de verantwoordelijkheid

om een lastige en zorgvuldige afweging te maken tussen de verschillende belangen in de samenleving. Wij

vinden het begrijpelijk dat mensen betrokken zijn bij deze damherten en realiseren ons dat sommigen

wellicht graag een andere uitkomst hadden gezien, maar het is aan de provincie om deze lastige beslissing

te nemen. Wij hebben de opties zorgvuldig onderzocht en kunnen niet anders dan concluderen dat het nu

nemen van dit besluit met het oog op de natuur, de maatschappelijke belangen en het dierenwelzijn het

enige juiste is.

11. De gemeenteraad Hoeksche Waard heeft een brief aan GS en PS gezonden, waarin unaniem (!) door

de gemeenteraad wordt aangegeven geen besluit te nemen om de gehele damhertenpopulatie te

doden, omdat deze populatie al tientallen jaren hoort bij de Hoeksche Waard. Hoe heeft het college

dit belangrijke en breed gedragen standpunt meegewogen in het uiteindelijke besluit om wel de

gehele damhertenpopulatie uit te roeien? Kunt u dit nader toelichten? 

Antwoord

De brief van de gemeenteraad is als zienswijze meegenomen bij de totstandkoming van het definitieve

besluit. 

12. In hoeverre bent u bereid rekening te houden met de maatschappelijke weerstand die er in de

Hoeksche Waard is tegen de nulstand? 

Antwoord

Zie het antwoord bij vraag 10 en 11

13. Kunt u aangeven of er bereidheid is onder jagers om de gehele populatie te doden? Kunt u dit nader

toelichten? 

Antwoord

De stichting Faunabeheereenheid Zuid-Holland (FBE) draagt zorg voor de uitvoering van het besluit en

heeft hier contact over met de wildbeheereenheid (WBE). De FBE en WBE hebben aangegeven uitvoering

te kunnen geven aan het besluit. 

14. De rechter heeft geoordeeld dat het hier niet gaat om verwilderde damherten, maar om een

inheemse beschermde diersoort. Toch wordt er in het besluit nog steeds gesproken over verwilderde

dieren. Waar is dat op gebaseerd? 

15. Welke argumenten uit het adviesrapport heeft het college in vergelijking tot het vorige besluit

overtuigd om toch weer over te gaan tot het doden van de gehele populatie? 
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Antwoorden op vraag 14 en 15   

Ten aanzien van het vorige besluit gaan wij ervanuit dat u verwijst naar het besluit van 2020 om de

damhertenpopulatie in de Hoekse Waard volledig weg te nemen. Daarover heeft de rechter in 2021

uitspraak gedaan, waarbij niet is geoordeeld dat het hier gaat om inheemse beschermde dieren, maar

heeft geoordeeld dat de provincie beter moet motiveren dat de damhertenpopulatie in de Hoeksche

Waard bestaat uit verwilderde dieren. 

Naar aanleiding van deze uitspraak en de motie van de gemeenteraad van 2022 heeft het College een

nieuw onderzoek laten uitvoeren. Op basis van het adviesrapport, de uitspraak van de rechter en het door

uw Staten in 2023 vastgestelde Soortenbeleid heeft het College een nieuw besluit genomen. Uit alle

onderzoeken blijkt dat het geheel wegnemen van de populatie de enige optie is. Bovendien geven

deskundigen aan dat dit de meest diervriendelijke optie is. Door onze verantwoordelijkheid te nemen en

nu deze lastige beslissing te nemen, voorkomen we dat er ieder jaar opnieuw herten gedood moeten

worden om de populatie beheersbaar te houden en er inteelt kan optreden. 

Overigens wordt tot de uitspraak van voorzieningenrechter helemaal geen uitvoering gegeven aan het

besluit. En tot dat er een rechterlijke uitspraak in de bodemprocedure heeft plaatsgevonden wordt

conform motie 1442 Ecologisch in Balans Damherten Hoeksche Waard de populatie wel verkleint, maar

nog niet overgegaan tot de nulstand. 

Den Haag, 19 november 2024

Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland,

plv. secretaris, voorzitter,

ir. J.C. van Ginkel MCM  mr. A.W. Kolff


